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SKUPSTINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za turizam, 
poijoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje, sa 21. sjednice odrzane 29. jula 2024. 
godine, podnosi

I2VJ ESTAJ
0 RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA 0 SUMAMA

Vladimir Jokovic, ministar poljoprivrede, sumarstva I vodoprivrede, dao je uvodno 
obrazlozenje I saopstio razloge za podnosenje Predloga zakona. Ukazao je da su 
razlozi za podnosenje ovog predloga zakona unaprjedivanje oblasti upravljanja 
sumama, postizanje odrzivosti gazdovanja sumama i razvoj drvne industrije na bazi 
potencijala nasih suma. Upoznao je da se zakon donosi radi napustanja koncesionog 
modela koriscenja suma, ostvarivanja ciljeva za dostizanje odrzivosti gazdovanja 
sumama u skladu sa Strategijom odrzivog razvoja Crne Gore do 2030. godine, 
prenosenja ciljeva Strategije Evropske Unije za evropske sume do 2030. godine, kao I 
stvaranja pretpostavki za realizaciju nove Strategije razvoja sumarstva u Crnoj Gori za 
period 2024 - 2029. godina, koju ce Vlada Crne Gore donijeti nakon usvajanja zakona. 
Istakao je da se Predlogom zakona stvaraju pravne pretpostavke za osnivanje 
drzavnog preduzeca za gazdovanje sumama koje ce sprovoditi poslove gazdovanja 
sumama, koji su u javnom interesu, na odrziv nacin i u skladu sa planskim 
dokumentima u sumarstvu. Precizirane su odredbe zakona koje se odnose na zastitu 
prirode u cilju boljeg ocuvanja biodiverziteta sumskih ekosistema, i izvrseno 
usaglasavanje sa postignutim napretkom u dijelu koji se odnosi na uspostavijanje 
ekoloske mreze Natura 2000 u Crnoj Gori. Ukazao je da je novina uvodenje definicije 
„pustosenje suma“ zbog povezivanja i kvalifikacije djela pustosenja suma u Krivicnom 
zakoniku Crne Gore, koji taj cin prepoznaje kao krivicno djelo. Obrazlozio je razloge 
hitnosti, koji se ogledaju u potrebi da Svjetska Banka, putem zajma, finansira osnivanje 
privrednog drustva za gazdovanje sumama, osposobljavanje istog za preuzimanje 
poslova na gazdovanju sumama, kao i daiji razvoj sumarstva i drvne industrije u Crnoj 
Gori, o cemu je potrebno donijeti odiuku o finansiranju projekta do kraja mjeseca.

Tokom diskusije poslanike je interesovalo sljedece: koliko ce preduzece koje se 
planira osnovati zaposljavati radnika; koje ce ingerencije imati postojeda Uprava za 
gazdovanje sumama i tovistima Crne Gore nakon osnivanja novog preduzeca; na koji 
nacin ce funkcionisati novoosnovano preduzece, kako ce se finansirati; da li ce Uprava 
za gazdovanje sumama i lovistima Crne Gore ostati u opstini Pijevija, kao i gdje se 
planira sjediste novog preduzeca; za kada se planira operativnost novog preduzeca; na



koji nacin se planira uskiadivanje predlozenog zakona sa Zakonom o koncesijama. 
Takode, ukazano je na neupjesnost koncesionog modela upravljanja do sada i na 
razloge za to; na vaznost sprovodenja funkcionalne analize sektora sumarstva u Crnoj 
Gori; na neophodnost refome u obiasti sumarstva kako bi se sume na adekvatan nacin 
zastitile.

Odbor je sa sest glasova „ZA“ i jednim glasom „PROTIV“ odiucio da predlozi 
Skupstini da usvoji Predlog zakona o sumama.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Vladislav
Bojovic.

PREDSJEDNIK ODBORA
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